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Møde i arbejdsgruppen om Kultur, Skole, Børn, Unge og Fritid d. 11. december 2023 kl. 17-19 i 

Christianshavns Beboerhus  

 

Deltagere: 

Marianne Olsen, Henrik Vilsbøll, Lis Schertiger Nielsen, Tine Ehlert, John Poulsen, Felizia Windfeld Kock 

(ref.) (sekretariatet)   

 

Dagsorden 

1. Valg af mødeleder 

2. Valg af referent 

3. Besøg af Mille Stenstrup fra Musik for Alle.  

4. Puljeansøgninger.  

5. Kulturhus- og biblioteksplan 

6. Eventuelt 

7. Næste møde 

 

1. Valg af mødeleder 

Marianne Olsen.  

 

2. Valg af referent 

Felizia Windfeld Kock  

 

3. Besøg af Mille Stenstrup, daglig leder Musik for Alle.  

Den første del af mødet fik vi besøg af Mille Steenstrup som er daglig leder af foreningen Musik for Alle. 

Musik for Alle tilbyder musikundervisning for børn på skoler og fritidsinstitutioner.   

 

Mille fortalte om foreningens ærinder og udfordringer:  

- Vil gerne lave musikskoler ude på skolerne for at gøre musikundervisning mere tilgængeligt for 

bydelens børn og forældrene.  

- Primært holdundervisning  

- Musikskolerne foregår på skolerne efter den almindelige skoleundervisning  

- Det er svært at få kontakt til skolerne og oprette samarbejde om lån af skolens lokaler til 

undervisningen. Skolelederne er ikke afvisende og synes ofte, at det er en god ide, men de bliver 

bekymret for, hvad det vil kræve af skolen økonomisk og ressourcemæssigt: ”What’s the catch?” 

Herefter ender samarbejdet ved kontoret og når aldrig ud i virkeligheden.  

- De eksisterende kommunale musikskoler har fokus på individuel professionel musisk udvikling  

- Musik for Alle arbejder for en bedre tilgængelighed og at musik skal være for alle med fokus på 

livskundskaber og fællesskaber  

- Vil gerne have lokaludvalgets stempel som indgang til skolerne. Det er nemmere at få kontakt til 

skolerne, hvis lokaludvalget har bakket op og evt. henviser skolerne til Musik for Alle  

- Vil gerne have sparring med lokaludvalget om musiktilbuddene på Christianshavn  

- Lokaludvalget kan skabe netværk og nævne Musik for Alle for mulige samarbejdspartnere  

- Senere kan der være et ønske om økonomisk støtte   

 

Lis spurgte ind til, om Musik for Alle også har musikundervisning for ældre og om det kunne være en 

målgruppe, der var interessant for foreningen at arbejde med.  

➔ Det blev aftalt, at Lis forhører sig i Social og sundhedsgruppen og formidler en relevant kontakt 

videre til Mille, mhp. at undersøge muligheder indenfor musiktilbud til ældre. Lis sender kontakten 

til sekretariatet, som videreformidler til Mille.  
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Det blev drøftet, at der generelt mangler musiktilbud på Christianshavn.  

 

Mariane spørger om Musik for Alle kan konkurrere med de kommunale tilbud? Ja. De kommunale priser er 

højere. Et medlemskontingent i Musik for Alle koster 1300 kr. for et halvt år for de små hold á 15 lektioner.  

 

Henrik foreslår, at man tænker Musik for Alle ind i beboerhusets tilbud fx om søndagen til en familiedag. 

Der blev drøftet forskellige muligheder. Mille fortæller, at Musik for Alle arbejder for at lave en åben 

musikskole dag, som reklame for musikskolerne i nærområderne. Det kunne måske være et koncept i 

Beboerhuset, hvis åbningstiderne udvides.  

 

Marianne spørger, om de har søgt kommunen om at få støtte som musikskole på Christianshavn? Ja, de har 

været i dialog med kommunen, men det er svært at opnå, selvom der er krav fra kommunens side om at 

støtte én musikskole pr. bydel. Der er et dårligt udbud af musikskoler til børn generelt i kommunen og 

særligt i ydrekommunerne. Mille har talt med andre lokaludvalg, som også er frustreret over manglen på 

musiktilbud i bydelene.  

Der blev drøftet, om det kunne tages op i LUFT som en fælles strategi for lokaludvalgene.  

 

Beslutning 

Det blev aftalt, at Musik for Alle altid kan tage fat i arbejdsgruppen igen.  

I mødet med KFF på CLU-mødet i januar tager arbejdsgruppen emnet op om manglende musikskoler på 

Christianshavn og i ydrebydelene.  

 

 

4. Puljeansøgninger 

Lokaludvalget har modtaget fem puljeansøgninger – alle til 2024-puljen.  

 

1. The Community presents OUT/IN   

Søger om 15.000 kr.  

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag, da arbejdsgruppen vurderer, at aktiviteten ikke indeholder nok lokal 

forankring.    

 

2. Jesper Zeuthens Empty Pocket Sextet – Lyden af Christianshavn  

Søger om 13.914 kr.  

Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 7.000 kr.  

 

3. Historien om sundhed og sygdom på Amager 

Søger om 29.250 kr.  

Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 10.000 kr. Arbejdsgruppen anbefaler at støtten skal øremærkes 

aktiviteterne på Christianshavn.  

 

5. Foxtail Festival  

Søger om 10.000 kr.  

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag, da arbejdsgruppen gerne vil prioritere puljemidlerne til andre 

aktiviteter.  

 

5. Udstilling og fællesspisning på Christiania  

Søger om 23.200 kr.  

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag, da arbejdsgruppen vurderer, at aktiviteterne ikke henvender sig bredt 

nok til alle christianshavnere.  
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5. Kulturhus- og biblioteksplan 

Gruppen har tidligere fået tilsendt bilagene fra Kultur- og Fritidsudvalgets første behandling af KUBI planen. 

Asbjørn har udfærdiget et første udspil til et høringssvar/henvendelse til K&F, som vi skal behandle ( se 

vedhæftede). Sagen skal på CLU d. 20. december. 

 

Arbejdsgruppen drøftede udfordringer og problematikker ved Kultur- og fritidsudvalgets første behandling 

af KUBI-planen: 

 

Marianne hæfter sig ved, at der er for meget fokus på børn som en primær målgruppe af bibliotekerne. 

Ifølge Biblioteksloven (paragraf??) skal folkebiblioteker henvende sig til alle. Hvordan kan man lægge så 

meget vægt på en bestemt målgruppe, så det sker på bekostning af andre målgrupper? Det er en debat hun 

gerne vil have rejst med KFF.  

 

Henrik undrer sig over, at der er så meget fokus på fysisk leg på bibliotekerne. Bibliotekerne er ikke en 

daginstitution  

 

John: Børnefamilier låner altid mange bøger ad gangen. Hvad med at gøre en indsats for dem som ikke 

kommer på biblioteket? 

 

Marianne: Bibliotekerne indkøber materialer på det, der er efterspurgt. Det hænger ikke sammen med, 

måden folk låner på. Børnefamilier vil altid have en fordel. 

 

Henrik: Det overordnet koncept centralismen er en forbrydelse. Hvert lokalområde og bibliotek har sin 

egen identitet og brugeridentitet. Børnebiblioteket giver ikke mening ift. målgruppen på Christianshavn  

 

Bilag:  

Om kulturhus og biblioteksplan 2024 – udkast fra Asbjørn  

 

Beslutning: 

Sekretariatet sammenskriver gruppens drøftelse og sender til Marianne.  Marianne skriver det ind i 

Asbjørns henvendelse til KFF – det behandles på CLU-mødet d. 20. december 2023.  

 

6.     Arbejdsgruppens indspark til handleplan for bydelsplan  

Arbejdsgruppens arbejde ift. bydelsplanen blev drøftet.  

 

Beslutning:  

Sekretariatet samler gruppens drøftelse i handleplanen for bydelsplanen.  

 

 

7.     Eventuelt   

Marianne har haft kontakt til den nye leder af spejderne på Holmen, Martin Larsen.  

Arbejdsgruppen planlægger et besøg i begyndelsen af 2024.  

 

8.     Næste møde  

 

Mandag d. 22. januar 2024 kl. 17-19 i Beboerhuset  

 

Foreløbig dagsorden til næste møde:  

- Evaluering af mødet med Trevor Davis d. 20. november 2023 
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- Puljeindstillinger  


